



1/2023 ACTA DELS CONSELL DE BARRIS

Data:	19/01/2023
Lloc:	Sala reunions Ajuntament
Hora	19.00 h

ASSISTENTS

Nom	Cognoms	Entitat/Departament	Consell
Ada	Agut	Ajuntament/Presidenta	
Montse	Muñoz	Ajuntament/Coordinadora	
Montse	Gil	Ajuntament/Secretària	
Josep	Sans	APP Finca Oasis	Barris
Trini	Camprubí	AAVV Casc Antic	Barris
Rosa Maria	Cercuns	AAVV Casc Antic	Barris
Albert	Rodríguez	AAVV Les Planes	Barris
Manuel	Puertas	AAVV La Central L'Olivera	Barris
Manuel José	Claramunt	AAVV La Rambla-Eixample	Barris

OÏENTS

Joaquin	Bernabeu	AAVV La Central L'Olivera	Barris
Pedro	Martínez	AAVV Ribes Blaves	Barris

Ordre del Dia

1. Aprovació acta anterior
2. Informacions de les entitats
3. Estat i situació de les Associacions de Veïns
4. Circulació carrer Anselm Clavé i carrer Angelines entre Priorat i Mallorca
5. Situació del Centre d'Atenció Primària (CAP)
6. Altres informacions de l'Ajuntament
7. Precs i Preguntes

VIDsigner code: F1753E45D6784654AO...

Montsenet Gil



Desenvolupament del Consell

A les 19.00 hores, del dia 19 de gener de 2023, comença el Consell de Barris a la Sala de reunions de la primera planta de l'Ajuntament d'Olesa de Montserrat.

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior (26/10/2022)

La presidenta, la Sra. Ada Agut, demana aprovar l'acta del Consell de Barris de data 26/10/2022. S'aprova per unanimitat.

2. Informacions de les entitats

La presidenta, la regidora Ada Agut, demana si hi ha alguna informació nova.

El senyor Manuel diu que tenen permís per la calçotada el dia 29 de gener però no els hi poden enviar l'autorització pels problemes amb internet de l'Ajuntament.

El senyor Manuel de l'AAVV La Central L'Olivera pregunta que passa per la Creu de Beca, per sobre del pavelló, que han arrencat oliveres i ametllers. Albert diu que no ho sap, que poder han demanat permís de crema de puda. La regidora diu que es preguntarà a medi ambient a veure què ha passat.

3. Estat i situació de les Associacions de Veïns

La Presidenta de l'Associació de Veïns del Casc Antic, la Sra. Trini Camprubí, s'acomiada dels companys perquè hi haurà una nova junta el proper dissabte. Abans de marxar, voldria parlar del CAP, però no disposa de més temps, però comenta que està fatal per la manca de personal.

El Sr. Manuel Puertas de l'AAVV La Central comenta que ells també tenen l'assemblea i a saber que passarà. Diu que hi hauran dues noves incorporacions, les senyores Patri i Paula.

La Cap de Participació Ciutadana diu que per les AAVV venen temps importants, que la gent s'implica en accions puntuals i comenta que moltes AAVV estan esgotats i volen fer un relleu.

L'Associació de Veïns de la Rambla, comenta que han de fer una assemblea i que hi haurà nova junta el 25 de febrer. El Sr. Manuel comenta que la setmana vinent es repartiran cartes a tots els socis comunicant la data de l'assemblea, 25 dies abans de la data prevista i espera que hi hagi participació.

La Cap de Participació Ciutadana comenta que l'Ajuntament podria difusió de l'assemblea des de comunicació perquè ho sàpiga tothom del barri, socis i no socis.

La regidora diu que s'ha donat la importància que té a l'assemblea i comenta que l'Ajuntament farà la publicitat des dels mitjans de comunicació, per xarxes, etc.. per



tal de fer una major difusió.

La Cap de Participació comenta que molta gent es queda al marge i diuen que no s'han assabentat de les assemblees i que ens hem d'esforçar a que més gent pugui col·laborar. Les crides s'haurien de fer generals, perquè la gent ajudi a la junta directiva quan hi han coses a fer.

El Sr. Manel de la Rambla manifesta que va enviar un whatsapp a tothom (201 persones) que tenia d'Olesa de Montserrat, fent una crida per les festes i va contestar poca gent. També diu que el Barri de la Central té dues avantatges, la de tenir un local gran per poder fer més coses i també que tenen una junta de 7 persones (dels quals 6 viuen a la mateixa finca), permetent una comunicació molt més fluida.

El Sr. Joaquin pregunta que a qui se l'ha d'enviar les comunicacions i activitats per tal que es publicitin per part de l'Ajuntament.

La Cap de Participació Ciutadana explica que s'envia cada setmana un correu electrònic per recordar a les entitats que tenen un espai on fer difusió de les seves activitats. Amb el correu electrònic no es possible aquesta agilitat, ni de tenir-ho al dia i així es posa tot en un espai compartit on tothom pot posar el que vulgui, tant les activitats com els cartells i es fàcil de consultar per part dels regidors, comunicació i altres departaments de l'Ajuntament. També es pot fer una bustiada des del Decidim, que és molt ràpid i arriba a tothom que està donat d'alta, que són persones motivades a col·laborar. La coordinadora exposa que és molt important acompanyar a les persones que entren a les noves juntes, fent un bon traspàs, com per exemple que s'apunten al registre d'entitats amb els telèfons, per poder contactar amb ells des de l'Ajuntament. I que s'apunten als Consells.

El Sr. Manuel comenta que es va oferir a ajudar en temes burocràtics a la nova junta, ja que entren 4 persones noves, cap de la junta anterior. En temes d'organitzar festes i activitats necessita descansar.

La Cap de Participació Ciutadana comenta que aviat es farà el procés de subvencions i que és important que no es perdin en els terminis administratius per poder sol·licitar-la. Com a termini general, s'hauria de poder fer abans d'eleccions. Comenta que es podria utilitzar alguna aula amb ordinadors, com la de Cal Rapissa, per poder ajudar a les entitats a tramitar-les.

Ara s'està intentant acabar la tramitació de la cessió d'usos, la setmana que ve ja es vol fer algun requeriment, ja que hi ha alguna sol·licitud que està incompleta. La coordinadora comenta que amb l'AVV de la Rambla tenen un problema perquè no van entrar activitats. El Sr. Manel de l'AAVV de la Rambla diu que no van omplir activitats a la sol·licitud ja que hi havia canvi de junta i no sabien que es faria al 2023. Van pensar que fos la nova junta la que decidís si seguien amb les activitats i per això no van posar res.



La regidora comenta que només és fer una planificació i després ja es veurà si es segueix o no amb les activitats, però d'entrada estarà guardada. Les associacions han fet les peticions, però si ha canvis, l'associació ho comunica i es canvia les hores de cessió, sense problema. La coordinadora explica que es una previsió, que es pot ampliar la petició d'hores, amb noves activitats per exemple, i també es poden reduir sinó funciona alguna activitat, només s'ha de comunicar a l'Ajuntament i no hi ha problema, es modifica, no s'ha de patir per aquest motiu. Per lo tant, millor omplir el document amb les activitats que es creu que es faran i després ja es faran canvis si es necessari.

Aquests dies han estat complicats per què la seu electrònica no funciona. Les associacions comenten la seva preocupació pels terminis de la justificació. La coordinadora explica que no es preocupin pels terminis, que sempre que la responsabilitat sigui de l'administració hi ha una solució que està prevista per una llei superior. Quan hi ha un termini administratiu del que sigui i l'administració no ha pogut garantir el dret del ciutadà a complir els terminis, automàticament l'administració està obligada a ampliar-los els dies que no s'ha pogut utilitzar, és a dir, si durant cinc dies no ha funcionat, ha d'ampliar els terminis cinc dies més. Fins el dia 31 de gener es pot presentar la justificació de les subvencions, de totes maneres si no s'hagués arreglat en breu ja s'ha parlat que hi hauria un Decret per ampliar els terminis.

El senyor Joaquin Bernabeu de l' AAVV La Central L'Olivera diu que l'altre dia va veure la normativa del reglament d'usos i es va espantar de tot el que deia amb les sancions que pot haver. La coordinadora diu que tots els reglaments incorporen les sancions, ja que s'ha de posar perquè es un marc normatiu. S'ha de preveure que el incompliment d'aquest marc, quines conseqüències tindria.

El senyor Joaquin Bernabeu diu que hi ha coses que no veu justes, com per exemple el manteniment del local, que ahir va posar ell la junta d'una porta i l'ajuntament paga la meitat i la ma d'obra la posa l'entitat. La coordinadora comenta que això ja venia d'abans, que sempre ha estat així.

El senyor Albert Rodriguez de l'AAVV de Les Planes diu que ells han tingut que desembussar els vàters i s'ha encarregat la brigada.

El senyor Manuel diu que no funcionen els aires calents a l'AAVV i que ha vingut el Rax a arreglar-los i diuen que estan vells i poder s'haurien de canviar. La coordinadora comenta que si s'han de canviar, això ja es fa càrrec l'Ajuntament.

El senyor Manuel de l'AAVV de la Rambla diu que li sap greu insistir, però la gent no s'implica a fer coses pels altres i sent que l'administració no reconeix la feina de la gent implicada en les associacions i que es una feina que desgasta molt i creu que es gasta molt en altres coses i en les entitats no es gasten diners. La regidora comenta que si que es dona importància a la gent que s'implica en les



Associacions de veïns.

Comenta que a banda de fer de totes les feines possibles també s'ha de fer tota la burocràcia que creu excessiva i pensa que s'hauria de fer més fàcil perquè la gent s'impliqui més, ja que molta gent acaba cansat de tanta burocràcia i no participa per aquest motiu. Per festes creu que es una barbaritat tot el que s'ha d'omplir i creu que a l'administració li interessa que la gent deixi d'estar per la burocràcia. Pensa que s'haurien de poder donar les subvencions sense tenir que justificar tant, perquè es treballa molt gratuïtament per tenir que fer després tanta documentació.

La coordinadora diu que poder hi ha un punt mig, no és ni un extrem ni l'altre, explica que hi han unes lleis que s'ha de complir, que són diners públics i s'han de justificar, creu que des de l'Ajuntament s'ha intentat fer uns models que siguin més fàcils d'omplir, contractant fins i tot empreses per fer els formularis més fàcils i intel·ligents però hi ha coses que s'han de complir i els diners públics s'han de justificar, hi ha una normativa, s'ha de tenir una assegurança..... comenta que el control de diners públics ara és molt més rigorós que fa uns anys i que no és només d'Olesa i que poder estem pagant justos per pecadors i que gràcies a grans estafes anteriors d'altres Ajuntaments i altres èpoques ara tot es complica, però s'ha de fer un esforç per poder millorar. Respecte del tema que les subvencions no s'hagin de justificar, això és del tot impossible.

El senyor Joaquin Bernabeu de l'AAVV La Central L'Olivera diu que no entén perquè no es pot pagar el 100% de la subvenció, la coordinadora explica que a les subvencions no es pot pagar més del 50%. El senyor Manuel Puertas de l'AAVV La Central L'Olivera diu que no es fàcil de sobreviure així, que hi han moltes despeses. I que cada any perden socis. Comenten que ells fan moltes coses, però cada vegada són menys. La coordinadora comenta que tenim un grup d'edat que es sentiria molt acollida a la central per l'edat i en canvi si fos jove no es veuria atreta per les activitats que ofereixen, que poder s'haurien de canviar coses. Manuel diu que els joves no venen, que ho intenten però no troben joves que participin.

El senyor Manel de l'AAVV de la Rambla diu que hi havia molts punts de vista diferents d'altres cultures, com per exemple que homes i dones no pomen fer junts segons quines coses. Són cultures diferents, hi ha molts marroquins que no volen participar. Va intentar fer coses amb ells i no va haver manera perquè es complica per temes de religió i cultura.

La coordinadora comenta que són veïns, que és complicat, però que tenim oportunitats de millora i que si poguéssim realment diferenciar el que realment podem fer i el que és impossible de fer seria diferent. La coordinadora comenta que amb la comunitat musulmana s'ha de anar en compte en coses com el llenguatge no sexista i altres. El senyor Manel de l'AAVV de la Rambla diu que s'ha intentat fins i tot anant un per un a les botigues, però no ha sortit bé, està el xoc de ideals, ja que no volen que unes costums xoquin amb les altres.



La coordinadora diu que hi ha un departament de gènere i diversitat a l'Ajuntament que poden aconsellar si es necessita ajuda per preparar alguna activitat, es pot consultar, si surten dubtes, igual que si s'ha de preparar altres activitats relacionades amb joves o esports es pot contactar i consultar amb els departaments de joventut o esports segons els que vulgui preparar. Per exemple hi ha un noi que és entrenador, porta grups i a títol individual podria ajudar a preparar aquestes coses com campionats, ja que ja té experiència en preparar aquest tipus d'activitats.

El senyor Joaquin pregunta si el pdf de les subvencions es millorarà ja que es troben que hi han coses que no funcionen. La coordinadora diu que ara ja estan molt bé els models de subvencions i ja quasi no donen problemes, encara que evidentment sempre es pot millorar. Al principi es va tenir que ajudar a moltes entitats explicant com funcionava, però ara ja poder són només dotze entitats les que s'han d'ajudar, ja que la resta d'entitats ara ja ho tenen per la mà. La coordinadora aconsella que sempre s'ha de guardar una còpia de la última versió preparada de la justificació sense firmar per si hi ha algun requeriment.

El senyor Albert Rodríguez de l'AAVV Les Planes diu que al principi a ell li costava molt i en canvi ara ja ho té per la mà i no ho troba difícil.

La coordinadora explica que s'ha d'omplir el llistat amb la relació de factures imputades però ara no s'han d'adjuntar les factures, però s'han de guardar per si ve una inspecció. És important que quedin ben guardades les factures i els rebuts. Ara hi ha un pdf intel·ligent amb un desplegable perquè no ocupi tant espai i des de participació s'ofereixen a ajudar a qui ho necessiti.

Comenta també que els models de cessió d'espais són també senzills, no hauria d'ocupar gaire temps.

La coordinadora comenta que el tema de l'assegurança s'ha de posar als formularis, ja que aquest tema és important i explica que els requeriments que es fan són els necessaris per poder fer bé els tràmits i que la responsabilitat ha de ser de cadascú.

El senyor Pitús comenta que passa el mateix com els inflables que s'ha de fer el certificat i s'ha de pagar uns 150 euros, que sap greu perquè després arriba el dia i igual no venen a fer la revisió que toca, però s'ha de tenir fet per si passa alguna cosa. La regidora comenta que té raó i que si passa alguna cosa la responsabilitat ja no serà de l'entitat, ja que ha fet els tràmits que tenia que fer.

La coordinadora comenta que després del que ha passat aquest any per reis l'any que ve les mesures de seguretat seran molt més estrictes.

El senyor Manuel diu que si no es confia amb la societat no anem bé. La coordinadora diu que s'han de facilitar els tràmits, però s'ha de complir la



normativa perquè no passin coses. Moltes vegades aquesta normativa no depèn ni del territori i ja es mira com fer-ho de la millor manera possible.

La regidora comenta que la voluntat de l'Ajuntament és facilitar les coses. La coordinadora diu que les entitats comentin les coses que veuen difícils i es mirarà com es pot millorar.

4. Circulació carrer Anselm Clavé i carrer Angelines entre Priorat i Mallorca

El regidor Jordi Martínez comenta la problemàtica de la circulació del carrer Anselm Clavé. Explica que per les obres de Cal Candi es va haver de restringir la doble direcció entre els carrers Mallorca i Vall d'Aran, per tirar tota la canonada de llum pel carrer Anselm Clavé i no van haver problemes. Per aquest motiu es va fer la prova de sentit únic del carrer Angelines, que té la particularitat que un tram és tant estret que s'ha de regular amb semàfors. Al fer un sentit únic s'han creat 50 noves places d'aparcament lliures, seguint una demanda ciutadana de tot el poble.

També comenta que el Pla de Mobilitat de l'any 2010, va proposar que la majoria de carrers de doble direcció s'han de fer de sentit únic per seguretat.

El regidor comenta que es va convocar a una reunió només els/les veïns/veïnes dels carrers Angelines i Anselm Clavé, diu que és cert que no es va convocar l'Associació de Veïns del Casc Antic, entre d'altres que també estan implicats. Molta gent ha comentat que la mobilitat afecta a tot el poble i com que és una bona idea, es farà un procés de participatiu obert perquè tothom pugui dir la seva.

El regidor segueix dient que Olesa té dos punts negres, un d'ells, el carrer Priorat cantonada Angelines per nombre d'incidències que han arribat a la Policia. L'altre la cruïlla Vall d'Aran amb Anselm Clavé. Aquests punts negres queden resolts amb aquest canvi. També es va fer el càlcul que el nou temps de circulació en cotxe que implicava aquest canvi s'ampliava en dos/tres minuts per arribar al pavelló o a l'Institut Daniel Blanxart, suposant verd el semàfor del carrer Mallorca. Comenta que es fa més cotxe, però guanyem en seguretat.

Explica que es crearà un procés participatiu des de Mobilitat per explicar amb més dades aquesta situació i per veure com es veu per par de tots. Sinó es veu correcte, es podria canviar i una opció seria tornar a deixar-ho com estava, una segona opció seria doble sentit fins Vall d'Aran i una tercera com està ara.

El regidor creu que hem sortit guanyant tots els vianants, els cotxes no, i s'han guanyat 50 places d'aparcament lliure, la suma de tot es creu que aquesta és la bona opció, però falta veure el resultat del procés.

L'Associació de Veïns del Casc Antic diu que no s'ha pensat en la gent que ve de Sta. Oliva i ha de traspasar Les Planes, pel Can Candi. El regidor comenta que ha



de fer més cotxe, però que ja s'ha tingut en compte i són tres minuts més de cotxe.

El regidor comenta que s'ha millorat la seguretat i s'ha prioritzat això a partir de les dades dels tècnics de mobilitat. També explica que hi han dos carrers que es vol fer de direcció única: el carrer Puigjaner al costat de la Rambleta dels Closos per fer 25/30 places d'aparcament i el carrer Miquel Coll i Alentorn que s'ha pensat fer d'una direcció ja que així es guanyen places d'aparcament pel barri del Closos.

La presidenta de l'Associació de Veïns del Casc Antic, comenta que l'altre dia es fixava en un veí que viu al carrer Coscoll va tenir que donar molta volta per anar al costat d'on era i troba que no és pràctic.

El regidor comenta que ell creu els pros superen els contres. Explica que un dels veïns que estava a la reunió va comentar que ell ha de fer més volta però entenia els pros de la situació i encara que a ell no li anava bé, va votar el que creia millor pel raonament general.

L'Associació de Veïns del Casc Antic comenta que afecta a tota la població d'Olesa. Els que sortien de Vall d'Aran per anar a Manresa han de fer mes volta, però els demés no els afecta gaire.

El regidor comenta que els que baixaven per Vall d'Aran per anar a Manresa, han de fer una volta de tres minuts més. També comenta que s'ha de lligar Les Planes amb el collet de Sant Joan per treure trànsit del centre. Respecte als equipaments esportius, que preveu el nou POUM es faran equipaments esportius al costat de la via dels FFCC i d'aquesta manera s'equilibraran els fluxos del trànsit.

El taller de mobilitat està fet per explicar els dubtes de tots els ciutadans, donant les explicacions que es necessitin. Si tothom està d'acord al taller de mobilitat, no hi haurà votació. Si es veu que hi ha molt dubte, es passarà al taller de participació i es farà la votació. Segons el que digui el poble, es farà.

La Cap de Participació Ciutadana comenta que s'està treballant amb dues empreses, per una banda, l'empresa que va fer el darrer Pla de Mobilitat i per l'altra l'empresa de participació que ja va fer un treball de la zona nova de l'Eixample.

Explica que s'està treballant amb aquestes empreses. L'empresa de mobilitat prepara els pros i els contres per l'empresa de participació. Es faran dues sessions, una amb agents del territori (Associacions de Veïns, AMPES, entitats més directament afectades) el 7 de febrer a la Sala de Plens del que sortirà un primer treball fet. El dia 15 de febrer (dimecres) oberta a la ciutadania a l'Escorxador per donar informació i veure altres versions en grups de treball. És una bona oportunitat per fer participació.

El regidor Jordi Martínez s'acomiada dels assistents.



5. Situació del Centre Atenció Primària (CAP)

La regidora, la Sra. Ada Agut parla de la situació del CAP, diu que l'Ajuntament no pot fer res més del que fa perquè tenen zero competències. L' Ajuntament ja demana a CatSalut que solucionin la manca de personal ja que estem a -2 metges per tenir el "cupo" sencer, ens falta un pediatra, la gent no té metge de capçalera, hi han baixes.....Seria necessari també un servei d'urgències com a mínim fins les deu de la nit, ... la qual cosa és impossible.

Comenta que el dia 2 de febrer es convocarà la taula de Salut amb diferents entitats (Hospital de Martorell, el CAP i altres agents) i l'empresa de participació farà un primer procés participatiu amb ells. A partir d'aquí s'obrirà un procés participatiu amb la ciutadania, fent grups de treball on hi haurà un brainstorming. A continuació es traslladarà tot a la Generalitat.

La regidora comenta que amb el CAP el que ha passat es que poca gent s'ha queixat oficialment amb una instància i quan es fan reunions diuen que ells no tenen queixes de la gent. Ells saben les mancances que tenen, però diuen que no tenen queixes formals. Hi ha mancances de metges i hi ha previsió de moltes jubilacions que no s'han tingut en compte.

6. Altres informacions de l'Ajuntament

La coordinadora fa un recordatori del tema de les subvencions que ja s'ha parlat al punt 3 de l'ordre del dia.

La coordinadora comenta que la mostra d'entitats al ser any d' eleccions, és habitual fer-ho al dissabte següent de les eleccions, en principi el 3 de juny i demana a veure si aquest any es pot fer un estand maco de les associacions de veïns, es podria posar carpes de totes les associacions.

7. Precs i Preguntes

No hi ha cap pregunta.

Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20:55 hores del dia 19 de gener de 2023.

La presidenta del Consell,
Sra. Ada Agut

La secretària
Sra. Montse Gil

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT